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1  Έργο 235,6 εκατ. για την ψηφιοποίηση των φακέλων
ασθενών

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 24 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

397.41 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εργο 235,6 εκατ. 
για την ψηφιοποίηση 
ίων φακέλων ασθενών
Τέλος στο ογκωδέστατο αρχείο 
των φακέλων ασθενών των μο
νάδων υγείαε επιδιώκεται να 
μπει μέσω του έργου ύψουε 
235,6 εκατ. ευρώ, που έχει προ
κηρύξει η εποπτευόμενη από το 
υπουργείο Ψηφιακήε Διακυβέρ
νησή, Κοινωνία τηε Πληροφορί- 
as. Στόχοε είναι η ψηφιοποίηση 
157 εκατ. σελίδων και εξετάσεων 
απεικόνισηε, 20 εκατ., κάθε εί- 
δουε, σελίδων και 20 εκατ. φιλμ, 
εκτυπώσεων, ηλεκτροκαρδιογρα
φημάτων, ηλεκτροεγκεφαλογρα- 
φημάτων κ.τ.λ.

Μέσω του έργου θα περιορι
στούν η φθορά, η καταστροφή 
και η απώλεια ιατρικών εγγράφων 
ή διαγωνιστικών υλικών και θα 
αυξηθεί η παραγωγικότητα, δε
δομένου ότι θα βελτιωθεί η από
δοση υπαλλήλων και επιστημό
νων, οι οποίοι δεν θα σπαταλούν 
πολύτιμο χρόνο για την ανεύρεση 
ενόε εγγράφου ή διαγνωστικού 
υλικού. Θα καταστεί εφικτή και 
η αλληλεπίδραση μεταξύ χρήστη 
και εγγράφου, καθώε ο χρήστηε, 
στιε περισσότερεε περιπτώσειε, 
θα έχει τη δυνατότητα να επεξερ
γαστεί το υλικό. Επίσηε, θα εξα
σφαλιστεί η γρήγορη ανάκτηση 
τηε ξητούμενηε πληροφορίαε με 
αποτέλεσμα να ελαχιστοποιεί
ται ο χρόνοε απόκρισηε για την 
υλοποίηση καίριων διαδικασιών. 
Εκτόε από τον πολύτιμο χρόνο 
και το κόστοε που θα εξοικονο
μηθούν λόγω και του αυτόματου 
συσχετισμού στοιχείων που είναι 
άμεσα συνδεδεμένα, θα απελευ
θερωθεί και χώροε στα νοσοκο
μεία όπου φυλάσσονται σήμερα 
τα έγγραφα.

Τελικόε σκοπόε του έργου 
είναι η παροχή ψηφιακών, δι- 
κτυακών υπηρεσιών και η εξα
σφάλιση πρόσβασηε στο ιατρι
κό ιστορικό τόσο σε κάθε πολίτη 
που έχει νοσηλευτεί στα δημόσια 
νοσοκομεία, όσο και σε εξουσι
οδοτημένο προσωπικό των μο
νάδων υγείαε.

Σε χώρεε όπου έχει εφαρμο
στεί το ηλεκτρονικό ιατρικό αρ
χείο και τα επιμέρουε συστήμα
τα των νοσοκομείων «μιλούν» 
αποτελεσματικά μεταξύ τουε, 
όχι μόνο έχει μειωθεί ο φυσικόε 
χώροε αποθήκευσηε, αλλά έχει

υπολογιστεί ότι οι γιατροί είναι 
σε θέση να εξετάζουν έωε και 
τέσσεριε περισσότερουε ασθε- 
νείε σε σχέση με πριν. Κι αυτό 
διότι εξοικονομούν χρόνο που 
σπαταλιέται στη διαχείριση των 
φακέλων των ασθενών. Εκτόε 
όμωε από την αύξηση τηε παρα- 
γωγικότηταε του υγειονομικού 
προσωπικού, εξοικονομείται και 
κόστοε, επειδή ελαχιστοποιείται 
η ανάγκη δημιουργίαε αντιγρά
φων ασφαλείαε.

Σε τεχνικό επίπεδο, πυλώνεε 
του έργου είναι η δημιουργία του 
κατάλληλου λογισμικού διακί- 
νησηε εγγράφων, ώστε να δι
ασφαλιστεί η αποτελεσματική 
διαχείριση του ψηφιοποιημένου 
υλικού. Οπωε και η υλοποίηση

Απώτερος στόχος, 
η παροχή δικτυακών 
υπηρεσιών και 
η εξασφάλιση 
πρόσβασης στο ιατρικό 
ιστορικό κάθε πολίτη.

πληροφοριακού συστήματοε κα- 
ταχώρισηε των φακέλων ασθε
νών και περιστατικών, ώστε η 
καταχώριση των σχετικών δεδο
μένων να είναι η ταχύτερη δυνα
τή. Πριν από όλα αυτά, θα πρέπει 
να σαρωθούν τα εκατομμύρια έγ
γραφα των νοσοκομείων.

Το συγκεκριμένο έργο, όταν 
ολοκληρωθεί, θα επιτρέψει τη 
διασύνδεση των πληροφορια
κών συστημάτων με το ψηφιο
ποιημένο περιεχόμενο μέσω τηε 
εφαρμογήε «my Health», με την 
οποία «έχουμε ένα πρόπλασμα 
με τον φάκελο του κάθε ασθε- 
νούε - πολίτη όπου θα εντάσ
σουμε εξετάσειε που θα γίνονται 
σε νοσοκομεία και διαγνωστικά 
κέντρα», όπωε έχει αναφέρει ο 
υπουργόε Επικρατείαε και Ψηφι- 
ακήε Διακυβέρνησηε Κυριάκοε 
Πιερρακάκηε.

Σημειώνεται ότι ωε καταληκτι
κή ημερομηνία υποβολήε προ
σφορών έχει οριστεί η 3η Φε
βρουάριου 2023.

ΔΗΜ. ΔΕΛΕΒΕΓΚ0Σ

Το σχέδιο περιλαμβάνει χην ψηφιοποίηση 157 εκατ. σελίδων και εξετάσεων 
απεικόνισης, 20 εκατ., κάθε είδους, σελίδων και 20 εκατ. φιλμ, εκτυπώσεων, 
ηλεκτροκαρδιογραφημάτων, ηλεκτροεγκεφαλογραφημάτων κ.τ,λ.
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1  Βαρύ τίμημα στην οικονομία της Κίνας από τα
lockdowns

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 27 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

714.45 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Βαρύ τίμημα 
στην οικονομία 
της Κίνας 
από ία lockdowns
Στα χαμηλότερα επίπεδα από το 1976 
η ανάπτυξη φέτος, ελπίδες για το 2023

Το 2022 θα ήταν η χρονιά που 
θα θριάμβευε η Κίνα, όπωε και 
ο ηγέχηε xns Σι Τζινπίνγκ, που 
μέσα στο έτοε ξεκίνησε τη δεύ
τερη θητεία του στον προεδρικό 
θώκο υποσχόμενοε να αναδείξει 
τη χώρα στην απόλυτη υπερδϋ- 
ναμη. Τελικά ήταν, όμωε, η πιο 
δύσκολη και πιο καταστρεπτική 
χρονιά υπό την ηγεσία του Κινέ
ζου προέδρου και xns προσωπι- 
κήε πολιτικήε επιλογήε του, xns 
μηδενική5 ανοχήε στον κορω- 
νοϊό. Mias πολιτικήε που, όπωε 
σχολιάζει σχετικό ρεπορτάζ του 
CNN, εφαρμόστηκε με πλεονά- 
ζοντα ζήλο επί μήνεβ, προκα- 
λώνταε ολέθρια αποτελέσματα 
για τη δεύτερη οικονομία στον 
κόσμο και οργισμένεε αντιδρά- 
σειε από την κοινή γνώμη xns 
Kivas, για να εγκαταλεκρθεί από
τομα και σχεδόν ασύντακτα στο 
τέλοε xns xpovms, αφήνονταε 
το εύθραυστο σύστημα υγείαε 
xns χώρα5 να αντιμετωπίσει μια 
έκρηξη κρουσμάτων.

Τώρα που η χώρα γνωρίζει ένα 
άνευ προηγουμένου κύμα μο
λύνσεων και θανάτων, ευλόγωε 
διερωτώνται πολλοί για ποιο λό
γο έγιναν τόσεε θυσίεε υπό την 
πολιτική xns μηδενικήε ανοχή5 
και για ποιο λόγο περίμενε τόσο

πολύ ο κόσμοε την επανεκκίνη
ση xns οικονομά, αν επρόκειτο 
τελικά η κυβέρνηση να επιτρέψει 
την εξάπλωση του κορωνοϊού σε 
έναν πληθυσμό απροετοίμαστο 
και ουσιαστικά απροειδοποίητο. 
Εύλογο το ερώτημα, αν σκεφτεί 
κανείε το τίμημα που είχαν τα 
lockdowns επί μήνεε, Ka0cbs δι- 
έψευσαν κάθε προσδοκία να επι
τύχει η κινεζική οικονομία τον 
στόχο για ανάπτυξη 5,5% που 
είχε θέσει για το 2022. Οι περισ- 
σότερεε εκτιμήσει οικονομολό
γων και αναλυτών συγκλίνουν σε 
ανάπτυξη κάπου ανάμεσα στο 
2,8% και το 3,2% για φέτοε, δη
λαδή σε ένα από τα χαμηλότε
ρα επίπεδα που έχει γνωρίσει η 
δεύτερη οικονομία στον κόσμο 
από το 1976 και τον θάνατο του 
Μάο. Και στο μεταξύ είναι ορα- 
xos ο κίνδυνοε xns παγκόσμια5 
ύφεση5, που θα πλήξει xis εξα- 
γωγέε xns Kivas.

Παρήγορο, τόσο για την ηγε
σία όσο και για την κοινή γνώμη 
xns Kivas είναι, πάντωε, το γεγο- 
vos ότι με τα τελευταία στοιχεία 
αναθεωρείται npos τα πάνω η 
ανάπτυξη xns κινεζική5 οικονο- 
pias για το περασμένο έτοε. Το 
2021 το κινεζικό ΑΕΠ αυξήθη
κε κατά 8,4% και όχι κατά 8,1%,

Οι περισσότεροι οικονομολόγοι πιθανολογούν πως μετά ιην πλήρη άρση των περιοριστικών μέτρων και την επανεκκίνηση της κινεζικής οικονομίας, η ανά
πτυξη θα φθάσει στο 6,3% για το σύνολο του επόμενου έτους.

Διαψεύδεται 
ο στόχος για 5,5%, 
οι περισσότερες 
εκτιμήσεις συγκλίνουν 
σε ανάπτυξη 
το 2022 ανάμεσα 
στο 2,8% και το 3,2%.

onais προκύπτει από τα επίσημα 
στοιχεία του κράτουε. Εφθασε εν 
ολίγοιε στα 114,92 τρισ. γουάν, 
ποσό αντίστοιχο των 16,52 τρισ. 
δολ. και ήταν κατά 80 δισ. δολ. 
μεγαλύτερο σε σύγκριση με την 
αρχική εκτίμηση, δηλαδή κατά 
ένα ποσό που ισοδυναμεί με ολό
κληρο το ΑΕΠ xns Βουλγαρία5.

Εξίσου παρήγορο για την Κί
να είναι, άλλωστε, το γεγονόε 
ότι στην πλειονότητά xous οι

οικονομολόγοι εκτιμούν ncos η 
έστω άτακτη άρση τηε πολιτι- 
κήε μηδενικήε ανοχήε και η επα
νεκκίνηση xns κινεζικήε οικο- 
vopias θα έχουν περιορισμένο 
αρνητικό αντίκτυπο στην αρχή 
του έτουε και θα δώσουν ώθηση 
στην ταχύτερη ανάπτυξη μέσα 
στο επόμενο έτο5. Ηδη οικονο
μικοί αναλυτέε έχουν αναθεωρή
σει μεν npos τα κάτω xis εκτιμή
σει xous για την ανάπτυξη xns 
Kivas το 2022 περίπου στο 3%, 
αλλά αναθεωρούν npos τα πά
νω xis προβλέψειε xous για το 
επόμενο έτοε, ακριβώε επειδή 
αποσύρθηκε η πολιτική xns μη- 
δενικήε ανοχήε στον κορωνο- 
ϊό. Από σχετική δημοσκόπηση 
του Bloomberg μεταξύ οικονο
μικών αναλυτών προκύπτει ncos 
στην πλειονότητά xous εκτιμούν 
ότι το τρέχον έτοε η ανάπτυξη 
xns Kivas δεν θα υπερβεί το 3%, 
αλλά θα φθάσει τουλάχιστον το

4,9% στη διάρκεια του 2023. Οι 
περισσότεροι οικονομολόγοι πι
θανολογούν μάλιστα nais μετά 
την πλήρη άρση των περιορι
στικών μέτρων η ανάπτυξη θα 
φθάσει στο 6,3% για το σύνολο 
του επόμενου έτου5.

Παράλληλα, όμωε, οι οικονο
μολόγοι προειδοποιούν ncos η 
επανεκκίνηση xns κινεζικήε οι- 
Kovopias θα είναι μεν ευεργετι
κή, αλλά θα επιφέρει παρενέργει- 
εε. Οπωε τονίζουν, η ανάκαμψη 
του τουρισμού από την Κίνα θα 
δώσει ώθηση axis επιχειρήσει 
ανά τον κόσμο, αλλά και axous 
χορείε των υπηρεσιών πολλών 
χωρών. Παράλληλα, opais, η επι
τάχυνση xns ανάπτυξηε στην 
ενεργοβόρο Κίνα συνεπάγεται 
μεγάλη αύξηση xns ζήτησηε για 
εμπορεύματα και για ενέργεια, 
που ενδεχομένου θα εμποδίσει 
την αποκλιμάκωση των πληθω
ριστικών πιέσεων.

npos το παρόν ο τομέαε που 
δεν αναμένεται να ενισχυθεί εί
ναι εκείνο3 των άμεσων ξένων 
επενδύσεων στην Κίνα, Ka0cbs η 
εμπιστοσύνη παραμένει σε χα
μηλά επίπεδα και οι ξένεε επι
χειρήσει είναι ακόμη πολύ επι- 
φυλακτικέε. Onais τονίζει ο Νόα 
Φρέζερ, γενικόε διευθυντήε στο 
Επιχειρηματικό Συμβούλιο Κανα
δά - Kivas, «πολλέε επιχειρήσει 
έχουν δει υπαλλήλουε xous να 
υφίστανται τόσο δύσκολεε κα- 
ταστάσειε στην εποχή xns μη- 
δενικήε ανοχή5 στον κορωνο'ΐό, 
ώστε τώρα προτιμούν μια στά
ση αναμονήε». Ανάλογεε είναι οι 
εκτιμήσει και του Γεργκ Βούτ- 
κε, προέδρου του Εμπορικού Επι
μελητηρίου xns Ε.Ε. στην Κίνα, 
που τονίζει nais οι ευρωπαϊκέε 
επιχειρήσει δεν αδημονούν να 
αυξήσουν την παρουσία xous 
στην Κίνα.

CNN, BLOOMBERG
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1  Αναστολή άδειας πώλησης φαρμάκων
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 42 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

82.75 cm² Κυκλοφορία: 10340

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΔΥΟ ΦΑΡΜΑΚΑΠΟΘΗΚΕΣ
Ανασιολή a6eias 

πώληση φαρμάκων
Την αναστολή άδειαε χονόρικήε 

πώλησηε φαρμάκων για δύο φαρμακαποθήκεε 
στη Βόρεια Ελλάδα, οι οποίεε δεν δέχθηκαν 
να υποβληθούν σε έλεγχο των αποθεμάτων 
tous ανακοίνωσε χθεε ο Εθνικόε Οργανισμόε 
Φαρμάκων (ΕΟΦ). Υπενθυμίζεται πωε η συ
γκεκριμένη ποινή είχε προαναγγελθεί από τον 
υπουργό Υγείαε για όσεε φαρμακαποθήκεε 
είχαν αρνηθεί να συνεργαστούν με ελεγκτέε 
του ΕΟΦ στο πλαίσιο των μέτρων απαγόρευ- 
ons παράλληλων εξαγωγών των φαρμάκων 
που είναι σε έλλειψη στην ελληνική αγορά. 
«Εξαιτίαε τηε παγκόσμιαε έλλειψηε φαρμάκων 
λόγω μεγάληε ζήτησηε και μειωμένηε παρα- 
γωγήε κανέναε δεν θα παίζει με τη δημόσια 
υγεία», προειδοποίησε ο θάνοε Πλεύρηε σε 
νέα ανάρτησή του. Και πρόσθεσε πωε ο «έλεγ- 
χοε αφορά όλουε - φαρμακευτικέε εταιρείεε, 
φαρμακαποθήκεε, φαρμακεία».
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1  ΗΠΑ: Πεθαίνοντας όλο και πιο νέοι
Πηγή: ΤΥΠΟΣ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ Σελ.: 11 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

400.05 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΗΠΑ: Πεθαίνοντας όλο και πιο νέοι
τη μεγαλύτερη οικονομία του πλανήτη, το 
προσδόκιμο ζωής έπεσε σε χαμηλό 25ετίας. 
Αιτία δεν είναι μόνο η COVID-19 

Η τελευταία ανακοίνωση των Κέντρων 
Ελέγχου και Πρόληψης Νοσημάτων (CDC) των ΗΠΑ δεν 
αφήνει και πολλά περιθώρια παρερμηνειών. Οι Αμερικα
νοί δεν ζουν πλέον τόσο πολύ, όσο πριν.

Για δεύτερη συνεχή χρονιά, το προσδόκιμο ζωής στην 
μεγαλύτερη οικονομία του πλανήτη μειώθηκε σημαντικά.

Για την ακρίβεια «από 77 έτη το 2020 στα 76,4 έτη το 
2021», σύμφωνα με τα CDC. Το 2019 εν τω μεταξύ ο μέ
σος όρος ήταν στα 19...

Η εικόνα που σκιαγραφούν τα νέα στοιχεία είναι σαν ο 
χρόνος στις ΗΠΑ να γυρνά πίσω στο 1996.

Αυτό πρακτικά σημαίνει ότι οι ιατρικές εξελίξεις κατά 
το τελευταίο τέταρτο του αιώνα έχουν διαγραφές πα
ρατηρεί ο Δρ Στίβεν Γουλφ, καθηγητής Οικογενειακής 
Ιατρικής και Υγείας του Πληθυσμού στο Πανεπιστήμιο 
Virginia Commonwealth.

Τα ποσοστά θανάτων αυξήθηκαν σχεδόν για κάθε φυλε
τική και εθνοτική ομάδα.

Η θνησιμότητα στους άνδρες αυξήθηκε 14%, (από 39,5 
θανάτους σε 45,1 ανά 100.000) και 15% στις γυναίκες 
(από 17,1 σε 19,6).

Το προσδόκιμο ζωής των δύο φύλων μειώθηκε περισσό
τερο από οκτώ και επτά μήνες αντίστοιχα.

Η μεγαλύτερη ποσοστιαία αύξηση θανάτων σημειώθη
κε στην ηλικιακή κατηγορία 65 ετών και άνω, με άλμα 
28% από το 2020 στο 2021. Όμως το φαινόμενο δεν περι
ορίζεται στην τρίτη ηλικία.

Σύμφωνα με τη μελέτη, η θνησιμότητα αυξήθηκε και 
στις νεότερες ηλικίες. Τάση που είχε αρχίσει να καταγρά
φεται μια δεκαετία πριν από την πανδημία, τονίζουν οι 
ειδικοί. Όμως η COVID-19 δείχνει να λειτούργησε την 
τελευταία διετία ως επιταχυντής.

Η συνολική εικόνα δείχνει να επιβεβαιώνει ευρήματα 
άλλων μελετών, βάσει των οποίων τα ποσοστά πρόωρων

θανάτων στις ΗΠΑ είναι υψηλότερα συγκριτικά με άλλες 
μεγάλες και εύπορες χώρες.

Χάσμα που καταγράφεται εδώ και χρόνια, διευρύνθηκε 
εν μέσω πανδημίας και κατά πολλούς ειδικούς αποτελεί 
ένα σαφές προειδοποιητικό σήμα για τη σύγχρονη Αμε
ρική.

«Τούτων λεχθέντων», τόνισε ο στατιστικολόγος των 
CDC Κέθεν Κοτσάνεκ, το 2021 στις ΗΠΑ «δεν ήταν μια 
καλή χρονιά».

Οι κύριες παθολογικές αιτίες θανάτου παρέμειναν σε 
μεγάλο βαθμό ίδιες μεταξύ 2020 και 2021. Κυρίαρχες και 
με αυξητική τάση ήταν κατά σειρά οι καρδιακές παθήσεις, 
ο καρκίνος και η COVID-19.

Οι θάνατοι Αμερικανών που αποδόθηκαν άμεσα στον 
κοροναϊό αυξήθηκαν κατά 20% πέρυσι, συγκριτικά με 
την προηγούμενη χρονιά. Τάση που αποδίδεται πρωτί- 
στως στα χαμηλά ποσοστά εμβολιασμού.

Εκτιμάται πάντως ότι η πανδημία συμπαρέσυρε προς τα 
πάνω τη θνησιμότητα από τις έτερες δύο κυρίαρχες αιτίες, 
λόγω καθυστέρησης σημαντικών εξετάσεων και θεραπει
ών, κατακλυσμού των ήδη υποστελεχωμένων νοσοκο
μείων με ασθενείς και, στην περίπτωση καρδιολογικών 
προβλημάτων, πιθανές επιπλοκές σε άτομα που νόσησαν 
με κοροναϊό.

Συνολικά, οι 8 από τις 10 κύριες αιτίες θανάτου παρου
σίασαν στατιστικά σημαντική αύξηση το 2021 σε σχέση 
με το 2020, συμπεριλαμβανομένων των ακούσιων τραυ
ματισμών και των εγκεφαλικών επεισοδίων.

Μόνο η νόσος Αλτσχάιμερ και οι χρόνιες παθήσεις του 
κατώτερου αναπνευστικού συστήματος σημείωσαν κά
ποια πτώση.

Τις αρνητικές συνέπειες στην υγεία επιτείνουν εν τω 
μεταξύ παράγοντες που σχετίζονται με τη διατροφή, τον 
τρόπο ζωής και το βιοτικό επίπεδο, όπως η ιδιαίτερα αυ
ξημένη στις τάξεις των Αμερικανών παχυσαρκία (41,9% 
των ενηλίκων και 17% παιδιών και εφήβων ηλικίας 2-19 
ετών).

Ένας από τους λόγους που έχει αρχίσει πάντως να δια
μορφώνει δραστικά τον συνολικό «χάρτη» της δημόσιας 
υγείας (και) στις ΗΠΑ είναι η επιβάρυνση της ψυχικής 
υγείας.

Όπως δείχνουν τα στοιχεία, τα ποσοστά θανάτου από 
χρόνια ηπατική νόσο και κίρρωση, που συχνά σχετίζονται 
με την κατανάλωση αλκοόλ, αυξήθηκαν κατά τη διάρκεια 
της πανδημίας.

Περίοδος κατά την οποία σημείωσαν θεματική άνοδο οι 
πωλήσεις οινοπνευματωδών, στο φόντο των ψυχολογικών 
και οικονομικών πιέσεων για μεγάλο μέρος του πληθυ
σμού.

Όμως ένας από τους λόγους που ώθησαν το προσδόκιμο 
ζωής στις ΗΠΑ στο χαμηλότερο επίπεδο των τελευταίων 
25 ετών είναι η αύξηση κατά 16% της θνησιμότητας από 
τη χρήση ναρκωτικών και εν γένει ψυχοτρόπων ουσιών.

Μέσα στο 2Θ21 καταγράφηκαν 106.699 θάνατοι από 
υπερβολική δόση (32,4 ανά 100.000 άτομα), από 91.799 
θανάτους (28,3 ανά 100.000) που ήταν το 2020.

Αυτό αποδίδεται σε μεγάλο βαθμό στην αυξανόμενη 
επιδημία των οπιοειδών και στην εκτεταμένη χρήση φαι- 
ντανύλης στις ΗΠΑ, ακόμη και λόγω εθισμού σε αναλγη
τικά και ηρεμιστικά φάρμακα.

Πλέον οι θάνατοι από ατύχημα, στους οποίους συγκατα
λέγονται και όσοι αποδίδονται σε υπερβολική δόση, ήταν 
η τέταρτη μεγαλύτερη αιτία θανάτου στις ΗΠΑ.

Τα στοιχεία του CDC δείχνουν ότι τα ποσοστά θανάτων 
σε λευκούς το 2021 (7%) ήταν αυξημένα σε σύγκριση με 
αυτά στις τάξεις των περισσότερων μειονοτήτων -αν και 
οι μεν συνεχίζουν να ζουν κατά μέσο όρο περισσότερο 
από τους δε.

Αυτή η αλλαγή των δεδομένων κατά την περσινή χρονιά 
αποδίδεται κυρίως στην COVID-19 και, κατ’ εκτίμηση, 
στα ποσοστά εμβολιασμού.

Παρ’ όλα αυτά, υπάρχουν δύο μειονότητες που συνέχι
σαν και το 2021 να έχουν «τραγικές απώλειες», όπως και 
στο πρώτο έτος της πανδημίας.

Οι αυτόχθονες, στις οποίες περιλαμβάνονται οι Ινδιάνοι 
της Αμερικής και οι ιθαγενείς στην Αλάσκα, έχουν υποφέ
ρει τα χειρότερα.

Το προσδόκιμο ζωής τους μειώθηκε στα 65,2 έτη, από 
71,8 που ήταν το 2019. Το φαινόμενο δεν είναι τυχαίο...

Ένα στα τέσσερα μέλη αυτών των κοινοτήτων ζει κάτω 
από το όριο της φτώχειας. Αυτό πρακτικά σημαίνει υπο
βαθμισμένο βιοτικό επίπεδο και ανεπαρκή πρόσβαση 
στην υγειονομική περίθαλψη.

Σε μεγάλο βαθμό, αυτό είναι απόρροια αθετημένων κυ
βερνητικών υποσχέσεων για τη στήριξή τους.

Γενικά, προειδοποιούν οι ειδικοί, ακόμη κι όταν οι θά
νατοι που σχετίζονται άμεσα ή έμμεσα με την COVID-19 
μειωθούν, πιθανόν ίσως από φέτος, μια από τις μεγαλύτε
ρες προκλήσεις για τη βελτίωση του προσδόκιμου ζωής 
στις ΗΠΑ θα παραμείνουν οι διευρυνόμενες ανισότητες, 
κοινωνικές και οικονομικές.

Όλο και περισσότεροι τονίζουν την αναγκαιότητα επα
νεξέτασης της πολιτικής σε μια σειρά τομέων: ενίσχυση 
του συστήματος υγειονομικής περίθαλψης -όπου εντοπί
ζονται «τυφλά» σημεία και ως προς την ψυχική υγεία και 
συναφείς διαταραχές που συνδέονται με κοινωνικές και 
οικονομικές πιέσεις- ποιοτική εκπαίδευση, προσιτή στέ
γαση, πρόσβαση σε υγιεινά τρόφιμα, μείωση της εισοδη
ματικής ανισότητας, αυστηρότερο ρυθμιστικό πλαίσιο σε 
ρυπογόνες βιομηχανίες.

«Πρέπει να πάρουμε μια απόφαση σχετικά με το αν 
απλά θα αποδεχτούμε αυτές τις απώλειες, ότι οι Αμερικα
νοί θα είναι λιγότερο υγιείς από τους ανθρώπους σε άλλες 
πλούσιες χώρες και θα ζουν λιγότερο ή εάν θα πρέπει να 
κάνουμε κάτι γι’ αυτό», τονίζει χαρακτηριστικά στην USA 
Today ο Δρ. Γουλφ.

Το θέμα, υπογραμμίζει, «δεν είναι ότι δεν υπάρχουν 
λύσεις. Αυτό που λείπει είναι η πολιτική βούληση». Κάτι 
που, φυσικά, δεν περιορίζεται μόνο εντός των αμερικανι
κών συνόρων...

in.gr
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1  Έπαθε αιποάνοσο νόσημα μυασθένειας μετά τον
εμβολιασμό της με την 2η δόση

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

270.87 cm² Κυκλοφορία: 2090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Έπαθε αιποάνοσο νόσημα μυασθένειας 
μετά τον εμβολιασμό της με την 2η δόση
Η γερμανική κρατική τηλεόραση έδειξε 17χρονη αθλήτρια σε κακά χάλια!

Η
Σελίν Ισμαέλι είναι μια 
17χρονη Γερμανίδα α
θλήτρια που τραυματί
στηκε μετά την δεύτερη 
δόση του εμβολίου για

τον COVID.
Την ώρα που στην Ελλάδα "λιβανί
ζουν" ακόμα τους τηλε-ειδικούς, τον 
Πλεύρη και τα εμβόλια, στην γερμα
νική κρατική τηλεόραση έχει γίνει Η
ΔΗ θέμα!!!
Όπως αναφέρεται στο ρεπορτάζ:
"Η κόρη μου ήταν μια κορυφαία α
θλήτρια. Δεν αρρώστησε ποτέ. Έτσι 
είναι δραματικό όταν ξαφνικά έχεις 
ένα παιδί που βρισκόταν σε κορυφαί
α φόρμα πριν και μετέπειτα δεν μπο
ρεί να κάνει τίποτα περισσότερο.
Η Selin Islami είναι 17 ετών και έχει 
ανάγκη από νοσηλευτική φροντίδα 
4ου βαθμού. Επί σχεδόν 1 χρόνο, η 
ζωή της Selin Islami λαμβάνει χώρα 
μεταξύ του κέντρου αποκατάστασης 
και του νοσοκομείου.
Εκείνη και η μητέρα της θέλουν να

πουν την ιστορία τους, ακόμη κι αν 
την βρίσκουν έντονη, επειδή και οι 
δύο φοβούνται πως τα εμβόλια του 
covid-19 αρρώστησαν την Selin. 
Εμβολιάστηκε τον Αύγουστο και έ
πειτα τον Σεπτέμβριο για 2η φορά. 
Λίγες μέρες αργότερα, ξεκίνησαν τα 
πρώτα συμπτώματα κι από τότε χει
ροτέρευε όλο και περισσότερο.

Οι μύες της σιγά-σιγά σταμάτησαν 
να αποκρίνονται.
Η παιδίατρός της επιβεβαίωσε πως 
λίγο πριν τον εμβολιασμό, δεν υπήρ
χαν καθόλου σημεία μιας τόσο σοβα
ρής νόσου. Αντιθέτως, η Selin ήταν 
μια πολύ ανταγωνιστική αθλήτρια και 
επιτυχημένη σε διαγωνισμούς σ’ ο
λόκληρη την Γερμανία".
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1  Πέθανε από ανακοπή καρδιάς ο επικεφαλής της
εκστρατείας υπέρ των εμβολίων στην Σλοβακία

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 6 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

168.09 cm² Κυκλοφορία: 2090

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Πέθανε από ανακοπή 
καρδιάς ο επικεφαλής 
της εκστρατείας υπέρ των 
εμβολίων οτην Σλοβακία

σβήσε" από 
ανακοπή 

■■■Η καρδιάς σε 
ηλικία μό- 

Ι·Η· λις 62 ε
τών, χωρίς να πάσχει από 
κάποιο καρδιακό νόσημα, ο 
λοιμωξιολόγος και πρωτο
στάτης του εμβολιασμού 
της Σλοβακίας, Βλάντιμιρ 
Κρτσμέρι, ο οποίος μάλιστα 
είχε σπεύσει πρώτος στην 
χώρα του να εμβολιαστεί! 
Τα Μ ΜΕ της χώρας φαίνε
ται να ανακοίνωσαν πως έ
φυγε από τη ζωή λόγώ 
πνευμονίας, τελικά όμως α

νακοινώθηκε πως επρόκει- 
το για ανακοπή.
Ο Κρτσμέρι ήταν ο πρώ
τος Σλοβάκος που εμβο
λιάστηκε κατά του Covid 
τον Δεκέμβριο του 2020 
και προώθησε υπερβολικά 
τον εμβολιασμό.
Ο λοιμωξιολόγος έχει περι
γράφει ως ένα από τα κύ
ρια πρόσωπα της εκστρα
τείας εμβολιασμού κατά 
του Covid και ηγέτης της 
εκστρατείας 'Το εμβόλιο εί
ναι ελευθερία", το σύνθημα 
και στην Ελλάδα της κυ
βέρνησης Μητσοτάκη...
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1  Κάνουμε λιγότερα παιδιά και σε μεγαλύτερη ηλικία
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1633.48
cm²

Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κάνουμε λιγότερα παιδιά 
και σε μεγαλύτερη ηλικία
Βαίνει μειούμενος ο δείκτης γονιμότητας στην Ελλάδα

Το 70% των γεννήσεων προέρχεται πλέ
ον από μητέρεε άνω των 30 ετών, όταν 
τη δεκαετία 1956-1965 ήταν μόλιε 36%. 
Η καθυστέρηση αυτή συμβάλλει στο να 
λιγοστεύουν οι γυναίκεε που κάνουν δεύ
τερο ή και περισσότερα παιδιά, ενώ 24%

μένουν άτεκνεε, σύμφωνα με έρευνα κα
θηγητών Δημογραφίαε του Πανεπιστη
μίου Θεσσαλίαε. Το αποτέλεσμα είναι οι 
γεννήσετε τη δεκαετία 2016-2025 να εί
ναι περίπου 50% λιγότερεε από ό,τι πριν 
από 60 χρόνια. Σελ. 3
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1  Κάνουμε λιγότερα παιδιά και σε μεγαλύτερη ηλικία
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-12-2022

Μια σας τέσσερις Ελληνίδες δεν γίνεται μητέρα
Αναγκαία κάποια εστιασμένα μέτρα για την αύξηση των γεννήσεων, καθώς βαίνει μειούμενος ο δείκτης γονιμότητας

Του ΓΙΑΝΝΗ ΕΛΑΦΡΟΥ

Τη δεκαετία 1956-1965 στην Ελ
λάδα καταγράφηκαν 1,545 εκα
τομμύρια γεννήσει. Τη δεκαετία 
2016-2025 αναμένονται 835.000 
γεννήσειε, λίγο περισσότερεε 
από as μισέε. Ο δείκτηε γονιμό
τηταε θα περιοριστεί από 2,25 
παιδιά ανά γυναίκα στιε γενεέε 
που γεννήθηκαν την περίοδο κο
ντά στο 1930, σε λιγότερα από 
1,5 παιδιά στιε εγγονέε τουε, as 
γυναίκεε δηλαδή που γεννήθη
καν γύρω στο 1985. Η εκτίμηση 
αυτή έγινε από τουε καθηγητέε 
Δημογραφίαε Βύρωνα Κοτζαμό- 
νη και Αναστασία Κωστάιαι και 
ερευνητέε του προγράμματοε 
«Δημογραφικά Προτάγματα» του 
Πανεπιστημίου Θεσσαλίαε. Οσο 
εντυπωσιακοί κι αν είναι οι συ
νολικοί δείκτεε, η συγκεκριμέ
νη ανάλυση των στοιχείων, που 
αναδεικνύουν οι δύο καθηγητέε 
Δημογραφίαε, οδηγεί σε πολύ εν
διαφέροντα συμπεράσματα για 
τη χάραξη πολιτικήε.

Η προβλεπόμενη μείωση κα
τά 46% των γεννήσεων ανάμεσα 
σαε δύο προαναφερθείσεε περι- 
όδουε, αναφέρουν οι δύο ερευνη- 
τέε, δεν οφείλεται στο μικρότερο 
πλήθοε των γυναικών αναπαρα- 
γωγικήε ηλικίαε το 2016-2025 σε 
σχέση με την περίοδο 1956-1965 
(γύρω στο 1,6 εκατ. γυναίκεε ηλι
κίαε 20-44 ετών), αλλά κυρίωε 
στη μείωση τηε γονιμότηταε των 
γενεών.

«Στην Ελλάδα έχει διαμορφω
θεί ένα μεγάλο ποσοστό ατεκνί- 
αε, δηλαδή γυναικών που δεν 
γεννούν. Σήμερα είναι στο 24%. 
Ενα μέροε αυτών είναι για βιο- 
λογικούε λόγουε. Μία σημαντι
κή πλευρά που εντοπίσαμε είναι 
πωε πλέον έχει αυξηθεί πολύ η 
μέση ηλικία γέννησηε του πρώ
του παιδιού, αγγίζονταε τα 32 
έτη, 4-5 έτη υψηλότερη από την 
αντίστοιχη τηε περιόδου 1956- 
1965. Τα επόμενα χρόνια 69 στιε 
100 γεννήσειε θα προέρχονται 
από μητέρεε μεγαλύτερεε των 
30 ετών, ενώ το 1956-1965 ήταν 
μόλιε 36 στιε 100», εξηγεί στην 
«Κ» ο κ. Βύρων Κοτζαμάνηε. Αυ
τό συμβάλλει στο να είναι όλο 
και λιγότερεε οι γυναίκεε που 
κάνουν δεύτερο παιδί και ακό
μα λιγότερεε τρίτο ή περισσό
τερα. «Οι τρίτεε και άνω γεννή- 
σειε θα αποτελούν στη δεκαετία 
2016-2025 μόλιε το 13%-14% ένα
ντι του 26% το 1956-1965», συ
μπληρώνει ο καθηγητήε Δημο- 
γραφίαε.

Επιλογέ5
Στη σύγχρονη κοινωνία δια

μορφώνεται πλήθοε διαφορετι
κών τάσεων και επιλογών. Αυτό 
αφορά και τη στάση απέναντι 
στην τεκνοποίηση, η οποία επη
ρεάζει όλεε τιε κοινωνίεε με τη 
μια ή την άλλη μορφή. Είναι χα
ρακτηριστικά τα παραδείγμα
τα που μαε αναφέρει ο καθηγη
τήε Κοτζαμάνηε, σύμφωνα με 
τα οποία ο δείκτηε γονιμότηταε 
δύο γειτονικών χωρών, τηε Τουρ- 
κίαε και τηε Αλβανίαε, έχει πέ
σει κατακόρυφα τα τελευταία 
χρόνια και από τα επίπεδα του 
6 που ήταν τη δεκαετία του ’50 
προσεγγίζει τον ευρωπαϊκό μέ
σο όρο, στο 1,7 και 1,5 αντίστοι

χα! Το ζητούμενο δεν είναι μια 
«σταυροφορία» γενικά υπέρ των 
γεννήσεων, αλλά η διευκόλυνση 
και ενίσχυση εκείνων των γυναι
κών και των ζευγαριών που επι
θυμούν να φέρουν στον κόσμο 
ένα παιδί και μάλιστα σε νεαρό
τερη ηλικία.

«Οπωε καταγράφεται σε έρευ- 
νεε, σε κοινωνίεε όπωε οι ευρω- 
παϊκέε η βασική τάση είναι η 
επιθυμία για δύο παιδιά. Αυτό 
το επίπεδο σε μεγάλο βαθμό το 
έχουν πιάσει στιε σκανδιναβικέε 
χώρεε και στη Γαλλία, με ένα σύ
νολο μέτρων στήριξηε», συμπλη
ρώνει ο κ. Κοτζαμάνηε.

Σύμφωνα με τουε δύο ερευνη- 
τέε, «η σταθεροποίηση και στη 
συνέχεια η ανόρθωση τηε γονι
μότηταε δεν είναι δυνατόν να 
επιτευχθεί, πρώτον, αν το πο
σοστό των γυναικών χωρίε παι
διά σταθεροποιηθεί γύρω από το 
25% στιε νεότερεε γενεέε (σ.σ. 
τη δεκαετία του ’50 ήταν 15%), 
και, δεύτερον αν δεν αυξηθούν 
οι πιθανότητεε όσων έχουν ένα 
πρώτο παιδί να κάνουν ένα δεύ
τερο και δευτερευόντωε όσων

Τα σημερινά ζευγάρια 
γίνονται γονείς 
σε μεγαλύτερη ηλικία 
και κάνουν λιγότερα 
παιδιά σε σχέση 
με ό,τι συνέβαινε 
σε προηγούμενες 
δεκαετίες.

έχουν κάνει ένα δεύτερο να φέ
ρουν στον κόσμο ένα τρίτο». Αυ
τό φυσικά προϋποθέτει, όπωε 
τονίζουν, τη δημιουργία ενόε 
ευνοϊκού περιβάλλοντοε για 
την απόκτηση του επιθυμητού 
αριθμού παιδιών και, ειδικότε
ρα, την άρση των ασυμβατοτή- 
των ανάμεσα στην εργασιακή και 
οικογενειακή ζωή -αλλά και των 
υφιστάμενων ακόμη έντονων 
έμφυλων διακρίσεων σε πλήθοε 
πεδίων-, τη μείωση του επιπλέ
ον κόστουε που προκύπτει από 
την έλευση ενόε παιδιού.

Κίνητρα και στατιστικά
Από την άποψη αυτή θεωρούν 

πωε «ακόμη και αν δίνονταν κά
ποια “εξαιρετικά” κίνητρα στιε 
τρίτεκνεε γυναίκεε που γεννή
θηκαν γύρω στο 1985 και το πο
σοστό αυτών που από τρία θα 
κάνουν τέσσερα ή περισσότερα 
διπλασιαζόταν, ο διπλασιασμόε 
αυτόε ελάχιστα θα επηρέαζε τον 
τελικό αριθμό των παιδιών που 
θα έκαναν κατά μέσον όρο οι 
γυναίκεε των γενεών αυτών, κα- 
θώε θα είχαμε μόνον 35 παιδιά 
επιπλέον (1.485 ανά 1.000 γυ
ναίκεε έναντι 1.450 στιε γυναί
κεε που γεννήθηκαν γύρω από 
το 1985). Η μη κατανόηση από 
τουε πολιτικούε μαε των αλλα
γών αυτών στη γονιμότητα των 
μετά το 1960 γενεών οδήγησε 
στη λήψη μέτρων επικεντρωμέ
νων σχεδόν αποκλειστικά στουε 
πολυτέκνουε (τέσσερα παιδιά και 
άνω), μέτρα που προφανώε δεν 
απέτρεψαν τιε πτωτικέε τάσειε 
τηε γονιμότηταε».

Μεταξύ των μέτρων που προτείνουν καθηγητές Δημογραφίας ως κίνητρα για περισσότερες γεννήσεις είναι η παροχή σε εργαζόμενους/ες στον ιδιωτικό 
τομέα που έχουν παιδιά (ή περιμένουν ένα παιδί) των όποιων πλεονεκτημάτων έχουν οι αντίστοιχοι εργαζόμενοι/ες στον δημόσιο τομέα, νέο πρόγραμμα 
κοινωνικής κατοικίας και φυσικά, μείωση των ιδιαίτερα υψηλών ακόμη ποσοστών ανεργίας στους νέους.

Τάσεις
μείωσης

Ελλειψη ουσιαστικής στήριξης

2.300
παιδιά ανά 1.000 γυναίκες 
την περίοδο 1956-1965 
και 1.450 παιδιά 
ανά 1.000 γυναίκες 
μεταξύ 2016-2025.

69%
οι γυναίκες που γίνονται 
μητέρες άνω των 30 ετών 
την περίοδο 2016-2025, 
σε σύγκριση με 36% 
την περίοδο 1956-1965.

26%
των γυναικών είχαν πάνω 
από τρία παιδιά κατά 
την περίοδο 1956-1965 
σε σύγκριση με μόλις 14% 
την περίοδο 2016-2025.

Η μείωση των γεννήσεων είναι 
αποτέλεσμα των αλλαγών των 
αναπαραγωγικών συμπεριφορών 
τηε ελληνικήε κοινωνίαε, όπωε 
αναπτύχθηκαν μεταπολεμικά, 
αλλαγών που αποτυπώνονται και 
σε πλήθοε άλλων δημογραφικών 
δεικτών, επισημαίνουν στη δη
μοσίευσή τουε οι καθηγητέε Δη- 
μογραφίαε Αναστασία Κωστάκη 
και Βύρωναε Κοτζαμάνηε. Πώε 
καταγράφεται, σύμφωνα με την 
έρευνα, η ακτινογραφία των γεν
νήσεων στιε δύο διαφορετικέε 
δεκαετίεε που εξετάζονται;

Το 64% των γεννήσεων τηε 
δεκαετίαε 1956-65 έγινε από μη
τέρεε μικρότερεε των 30 ετών. 
Οι ετήσιοι δείκτεε γονιμότηταε 
τηε περιόδου αυτήε κυμαίνονταν 
από 2.100-2.300 παιδιά ανά 1.000 
γυναίκεε και η μέση ηλικία τηε 
μητέραε στην απόκτηση των παι
διών από 28 έωε 29 έτη. Οι πρώ- 
τεε γεννήσειε αποτελούν το 41% 
του συνόλου, οι δεύτερεε το 33%, 
οι τρίτεε το 14% και οι τέταρτεε 
και άνω το 12% περίπου.

Οσον αφορά τιε αναμενόμε- 
νεε 835.000 γεννήσειε την περίο
δο 2016-2025 (710.000 λιγότερεε 
από αυτέε τηε δεκαετίαε 1956- 
1965), θα προέλθουν κυρίωε από 
γυναίκεε 30-44 ετών (το 70% ένα
ντι του 35% το 1956-1965), που 
γεννήθηκαν γύρω από το 1985. 
Οι ετήσιοι δείκτεε γονιμότηταε 
αναμένεται να κυμανθούν σε πε

ρίπου 1.400 παιδιά ανά 1.000 γυ
ναίκεε. Οι γεννήσειε από αλλο- 
δαπέε μητέρεε θα αποτελέσουν 
σχεδόν το 1/6 του συνόλου, οι 
εκτόε γάμου το 14%-16% (ένα
ντι <1,5% το 1956-1965), ενώ 
περίπου μία στιε δύο γεννήσειε 
θα προέρχεται από ζευγάρια σε 
σύμφωνο συμβίωσηε. Το 31% 
των γεννήσεων θα προέρχεται 
από γυναίκεε μικρότερεε των 30 
ετών (έναντι του 64% έξι δεκαε
τίεε πριν). Οι πρώτεε γεννήσειε 
θα αποτελούν περίπου το 48%- 
49% του συνόλου, οι δεύτερεε 
το 37%-38%, οι τρίτεε το 10% 
και οι τέταρτεε και άνω το 4%- 
5%. Οι προαναφερθείσεε αλλαγέε 
συνέτειναν και στη σημαντική 
μείωση των γυναικών με τουλά
χιστον τρία παιδιά: από 350 στιε
1.000 γυναίκεε που γεννήθηκαν 
γύρω από το 1930, σε 120 στιε
1.000 γυναίκεε που γεννήθηκαν 
γύρω από το 1985.

Η μείωση τηε γονιμότηταε 
στιε γυναίκεε που γεννήθηκαν 
μετά το 1900 ήταν σχεδόν συ- 
νεχήε, με μικρέε περιόδουε στα- 
θεροποίησηε γύρω από τα 2,0 
παιδιά/γυναίκα στιε γενεέε 1945- 
1960, καθώε -όπωε επισημαί
νουν οι ερευνητέε- η Ελλάδα δεν 
γνώρισε το «baby-boom» που 
χαρακτήρισε τιε περισσότερεε 
ανεπτυγμένεε χώρεε την πρώ
τη μεταπολεμική περίοδο. Ετσι, 
όσεε γυναίκεε γεννήθηκαν στιε

αρχέε του προηγούμενου αιώνα 
έκαναν κατά μέσον όρο περισ
σότερα από 3 παιδιά, αυτέε που 
γεννήθηκαν μια εικοσαετία αρ
γότερα 2,4, όσεε γεννήθηκαν την 
πρώτη μεταπολεμική δεκαετία
2,0 και οι γεννημένεε το 1970- 
1980 από 1,6 έωε 1,5 παιδιά ανά 
γυναίκα.

Προτάσειβ
Οι δύο καθηγητέε Δημογρα- 

φίαε προτείνουν ουσιαστική 
στήριξη των νέων για να προ
χωρήσουν στην όποια μορφή 
οικογένειαε θέλουν και την από
κτηση όσων παιδιών επιθυμούν. 
Μεταξύ αυτών να παρέχονται 
«σε εργαζόμενουε/εε στον ιδιω
τικό τομέα που έχουν παιδιά (ή 
περιμένουν ένα παιδί) τα όποια 
πλεονεκτήματα έχουν οι αντί
στοιχοι εργαζόμενοι/εε στον 
δημόσιο τομέα. Δυνατότητα 
στέγασηε χωρίε συνταρακτική 
επιβάρυνση του οικογενειακού 
προϋπολογισμού, μέσω ενόε νέ
ου, εκτεταμένου προγράμματοε 
κοινωνικήε κατοικίαε. Ταχύτατη 
μείωση των ιδιαίτερα υψηλών 
ακόμη ποσοστών ανεργίαε στουε 
νέουε». Πρόκειται για μέτρα ου- 
σιαστικήε στήριξηε, που θα αί
ρουν τη διάχυτη για το μέλλον 
ανασφάλεια των νέων γενεών, 
βασικό εμπόδιο στιε νέεε γεν- 
νήσειε.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΕΛΑΦΡΟΣ

Κοιτώντας γύρω μας, οι νέοι γονείς δεν είμαστε τελικά και τόσο νέοι
Της ΛΙΝΑΣ ΓΙΑΝΝΑΡΟΥ

Η Ελίνα, 40, χώρισε στα 35 από 
μια μεγάλη σχέση και τον τε
λευταίο χρόνο προσπαθεί να 
κάνει παιδί με δότη σπέρματοε. 
Η Ερση, 35 ετών, περιμένει πότε 
ο σύντροφόε τηε, 39, «θα νιώσει 
σίγουροε ότι θέλει να γίνει πατέ- 
ραε». Η Μαίρη και ο Στέφανοε, 
38 ετών και οι δύο και νέοι γο- 
νείε, ήθελαν να είναι σίγουροι ότι 
μπορούν να αντεπεξέλθουν οικο
νομικά πριν κάνουν το μεγάλο 
βήμα. Η Αριάδνη έμεινε έγκυοε 
στα 43 σε σχέση εκτόε γάμου και 
αποφάσισε να γίνει μόνη τηε και 
μάνα και πατέραε. Η Αλίκη, 33

Δεν είναι όμως μόνο το 
άγχος των οικονομικών 
ή ότι η γενιά μας ενηλι- 
κιώθηκε με καθυστέ
ρηση, εξομολογούνται 
σύγχρονες γυναίκες.

ετών, ολοκληρώνει το διδακτο
ρικό τηε. «Πού να χωρέσω ένα 
παιδί; Εγώ είμαι το παιδί!» λέει.

Κοιτώνταε γύρω, οι νέοι γο- 
νείε δεν είμαστε και τόσο νέοι. 
Πολλοί από όσουε κάναμε παιδί 
σε προχωρημένη ηλικία το κά

ναμε κατόπιν ώριμηε σκέψηε, 
έχονταε βάλει κάτω τα οικονο
μικά (για πόσα χρόνια θα κάνω 
δεύτερη δουλειά;), τα συναισθη
ματικά (είναι ο/η σύντροφοε τηε 
ζωήε μου;), τα οικογενειακά (θα 
έχουμε βοήθεια από μαμάδεε/ 
γιαγιάδεε;), πασχίζονταε να κατα
λάβουμε εάν αυτή η τσιμπιά στο 
στομάχι είναι το βιολογικό ρολόι, 
το μητρικό ένστικτο ή απλώε η 
πείνα μαε. Κι όταν τελικά ήρθε 
το παιδί, όλα ξεκαθάρισαν και 
αρχίσαμε να χτυπιόμαστε που 
καθυστερήσαμε τόσο, ήμασταν 
πολύ μεγάλοι για το δεύτερο. Η 
αγάπη είχε αργήσει (μια δεκαε
τία) και μια μέρα.

Δεν είναι όμωε μόνο το άγχοε 
των οικονομικών ή ότι η γενιά 
μαε ενηλικιώθηκε με καθυστέ
ρηση. «Κατά βάθοε, πάντα ήξε
ρα ότι θέλω να κάνω παιδιά σε 
νεαρή ηλικία», λέει η Ελένη, 34 
ετών. «Ομωε, δεν μου είχε πε
ράσει ποτέ απ’ το μυαλό να το 
συζητήσω με τουε εκάστοτε συ- 
ντρόφουε μου. Στιε ηλικίεε των 
25, κουβαλούσαμε ακόμη συλ
λογικά ωε γενιά τη διάθεση να 
απορρίψουμε οτιδήποτε συμβό
λιζε τον τρόπο ζωήε των γονιών 
μαε, κι αυτό φαίνεται ακόμη και 
από τον τρόπο που συζητούσα
με γι’ αυτό. Τότε, το να είχεε δι
άθεση να κάνειε οικογένεια πριν

από τα 35 ήταν το αντίθετο του 
cool. Δεν είναι τυχαίο που χρη
σιμοποιούσαμε υποκοριστικά: 
να ανοίξουμε ένα σπιτάκι, να κά
νουμε ένα παιδάκι - αυτά ήταν 
τα απόλυτα συνθήματα ενόε μι
κροαστικού ονείρου, το οποίο 
θέλαμε να ξεπεράσουμε. Επίσηε, 
για τιε γυναίκεε έπαιξε, θεωρώ, 
μεγάλο ρόλο η φεμινιστική αφύ
πνιση: πολλά σύγχρονα κορίτσια 
στη δεκαετία των 25-35 ετών θέ
λησαν-και σωστά-, κυνηγώνταε 
σπουδέε και καριέρα, να σπά
σουν το στερεότυπο τηε γυναί- 
καε που ο προορισμόε τηε είναι 
να δημιουργήσει οικογένεια και 
να κλειστεί σε ένα σπίτι. Δεν νο

μίζω πωε είχαμε τότε αντιληφθεί 
ότι θα μπορούσαμε να τα έχουμε 
και τα δύο, αν είχαμε αναζητήσει 
συντρόφουε που δεν θα θεωρούν 
το μεγάλωμα του παιδιού ωε αυ
στηρά γυναικεία υποχρέωση».
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1  Προβλήματα στη λειτουργία των εργαστηρίων
Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

368.39 cm² Κυκλοφορία: 1450

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Προβλήματα στη λειτουργία 
των εργαστηρίων

Τ
ην άμεση ενίσχυση με το διπλάσιο προσωπικό - ιατρικό και 
παραϊατρικό - από αυτό που εργάζεται, προκειμένου να 
λειτουργήσουν με ασφάλεια τα εργαστήρια και να καλυ
φθούν όλες οι ανάγκες των ασθενών που προσέρχονται στο 

νοσοκομείο, απαιτεί σε ανακοίνωσή του ο Σύλλογος Εργα
ζομένων Γενικού Νοσοκομείου Λευκάδας.

Οπως αναφέρει, «σοβαρότατα προβλήματα στην εύρυθμη 
και απρόσκοπτη λειτουργία των εργαστηρίων, που επηρεά
ζουν συνολικά όλη τη λειτουργία του νοσοκομείου, προκα- 
λούν οι μεγάλες ελλείψεις σε ιατρικό και παραϊατρικό προ
σωπικό. Στα διαγνωστικά εργαστήρια λειτουργούν επτά δια
φορετικά Τμήματα: Αιματολογικό, Ανοσολογικό, Τμήμα Μο
ριακού Ελέγχου COVID, Μικροβιολογικό, Παθολογοανατομι- 
κό, Κυτταρολογικό και Βιοχημικό. Η κάλυψή τους γίνεται α
πό δύο γιατρούς βιοπαθολόγους, μία παθολογοανατόμο, μία 
κυτταρολόγο και έναν βιοχημικό για τα αντίστοιχα Τμήματα».

Μάλιστα, για να καλυφθούν οι εφημερίες «επιστρατεύε
ται» και ο μοναδικός γιατρός βιοπαθολόγος του Τμήματος 
Αιμοδοσίας, όπου και εκεί υπάρχουν τεράστιες ελλείψεις, 
ενώ παραμένουν κενές τρεις θέσεις βιοπαθολόγων γιατρών 
και μία θέση βιοχημικού σύμφωνα με το απαρχαιωμένο ορ
γανόγραμμα του 2012, που δεν ανταποκρίνεται στις πραγμα
τικές σημερινές ανάγκες.

«Ακόμα χειρότερη είναι η κατάσταση στο υπόλοιπο παρα- 
ϊατρικό προσωπικό, καθώς εργάζονται μόνο 10. Συγκεκρι
μένα, 5 μόνιμοι τεχνολόγοι ιατρικών εργαστηρίων και παρα
σκευαστές, 3 επικουρικοί και 2 με το πρόγραμμα του ΟΑΕΔ, 
που σε καμία περίπτωση δεν φτάνουν να καλύψουν τις ανά
γκες όλων των Τμημάτων. Παραμένουν κενές 6 θέσεις μόνι
μων τεχνολόγων - παρασκευαστών από τις 11 που προβλέ- 
πονται στο οργανόγραμμα του νοσοκομείου», υπογραμμίζει 
ο Σύλλογος και συμπληρώνει ότι «εξαιτίας των μεγάλων ελ
λείψεων προκαλούνται πολύωρες αναμονές στη διενέργεια 
των εργαστηριακών εξετάσεων, που είναι απαραίτητες για 
την έγκαιρη διάγνωση των περιστατικών που προσέρχονται 
στο νοσοκομείο, και αυτό έχει ως αποτέλεσμα να "λιμνάζουν" 
τα περιστατικά στο Τμήμα Επειγόντων. Επίσης δημιουργού- 
νται καθυστερήσεις στη διενέργεια των εργαστηριακών εξε
τάσεων των ασθενών που νοσηλεύονται στις κλινικές, με ό,τι 
αυτό σημαίνει για την έγκαιρη παρακολούθηση της πορείας 
της υγείας τους και την ομαλή λειτουργία και προγραμματι
σμό της δουλειάς των κλινικών».

Ετσι, τα εργαστήρια του νοσοκομείου επωμίζονται και 
το έργο της Πρωτοβάθμιας Υγείας, αφού τα Κέντρα Υγεί
ας της περιοχής βρίσκονται σε αποκαρδιωτική κατάσταση, 
«μιας και δεν έχουν ούτε προσωπικό, ούτε γιατρούς ειδικο
τήτων, ούτε εργαστηριακό εξοπλισμό. Αποτέλεσμα αυτού εί
ναι ο λαός της Λευκάδας και της ευρύτερης περιοχής της Α
καρνανίας να αναγκάζεται να καταφεύγει στα ιδιωτικά εργα
στήρια, που κάνουν "χρυσές" δουλειές, για προληπτικές και 
άλλες εξετάσεις με δυσβάσταχτο κόστος για αυτούς και τις 
οικογένειές τους».

Με βάση τα παραπάνω, «το προσωπικό έχει ξεπεράσει προ 
πολλού τις σωματικές και ψυχικές αντοχές του, αφού δεν ε- 
παρκεί για να καλύψει όλες αυτές τις ανάγκες, παρά την τε
ράστια προσπάθεια που καταβάλλει. Ενδειξη των διευρυμέ- 
νων αναγκών και του έργου των εργαστηρίων είναι η μεγά
λη αύξηση του αριθμού των εργαστηριακών εξετάσεων που 
πραγματοποιήθηκαν τα έτη 2020 και 2021 στα εργαστήρια 
του νοσοκομείου, 359.360 και 374.025 αντίστοιχα. Οι μεγά
λες ελλείψεις μόνιμου προσωπικού στα εργαστήρια αλλά και 
στα άλλα Τμήματα του νοσοκομείου, και η επέκταση των ε
λαστικών σχέσεων εργασίας, είναι αποτέλεσμα της εφαρμο
γής από όλες τις κυβερνήσεις της στρατηγικής της Ευρω
παϊκής Ενωσης για τη λειτουργία των δημόσιων νοσοκομεί
ων με ιδιωτικοοικονομικά κριτήρια, με όσο το δυνατόν λιγό
τερο και φθηνότερο προσωπικό».

Γι’ αυτό και ο Σύλλογος ζητά «να γίνουν επείγουσες προ
σλήψεις σε προσωπικό των εργαστηρίων (ιατρικό και παρα- 
ϊατρικό) για να καλυφθούν όλες οι ανάγκες. Να σταματήσει 
η κοροϊδία και να εγκριθεί επιτέλους ο νέος οργανισμός του 
νοσοκομείου, και να προκηρυχτούν όλες οι κενές θέσεις ι
ατρικού, νοσηλευτικού, διοικητικού και λοιπού προσωπικού. 
Να προσληφθεί μόνιμος αιματολόγος, ειδικότητα άκρως α
παραίτητη, μιας και δεν υπάρχει σε ολόκληρη την περιοχή 
Λευκάδας - Ακαρνανίας, με αποτέλεσμα ασθενείς με αιμα
τολογικά προβλήματα να αναγκάζονται να μετακινούνται σε 
μεγάλα νοσοκομεία, με δυσβάσταχτο κόστος για αυτούς και 
τις οικογένειες τους. Να μονιμοποιηθούν όλοι οι συμβασιού- 
χοι του νοσοκομείου (επικουρικοί, με συμβάσεις ΟΑΕΔ, ΣΟΧ), 
γιατί καλύπτουν πάγιες, επιτακτικές και κρίσιμες ανάγκες, 
και να σταματήσει η διαρκής ομηρία και ανασφάλειά τους».
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1  Τσουνάμι λοιμώξεων του αναπνευστικού!!!
Πηγή: ONTIME Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

359.66 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Τσουνάμι λοιμώξεων 
του αναπνευστικού!!!
Κάθε μέρα έχουμε 

30.000 κρούσματα γρίπηε

Κ
αμπανάκι για μεγάλη έξαρση των ιώ
σεων και χιλιάδες κρούσματα γρίπης 
ημερησίως χτυπούν οι ειδικοί. Η δύ
σκολη περίοδος θα είναι αυτή αμέ
σως μετά τις γιορτές, ενώ ο Ιανου
άριος και ο Φεβρουάριος είναι οι μήνες που 
η εποχική γρίπη φτάνει στην κορύφωσή της. 

Ήδη η μεταδοτικότητα είναι υψηλή και αυτό 
οφείλεται σε δύο λόγους: Είναι ο πρώτος χει
μώνας χωρίς υποχρεωτική χρήση μάσκας και 
χωρίς τα μέτρα για την πανδημία που περιόρι
σαν ταυτόχρονα τις αναπνευστικές λοιμώξεις. 
Παράλληλα, λόγω της πανδημίας το ανοσοποι
ητικό σύστημα έχασε τις άμυνές του κατά των 
κοινών ιών που εμφανίζονταν το χειμώνα, με 
πρώτη την εποχική γρίπη. Όλα αυτά την ώρα 
που ο κορωνοϊός, αν και εμφανίζει πτωτική 
πορεία όπως καταγράφουν οι επιδημιολογικές 
εκθέσεις του ΕΟΔΥ, είναι ακόμη εδώ και προ- 
καλεί υψηλό αριθμό επαναμολύνσεων.
Ο καθηγητής Πνευμονολσγίας της Ιατρικής 
Σχολής στο ΕΚΠΑ, Στέλιος Λουκίδης, μιλώ
ντας στην ΕΡΤ ανέφερε χαρακτηριστικά ότι 
«ο Ιανουάριος θα είναι και ο πιο δύσκολος μή
νας, όπως ήταν και στις παλαιότερες εποχές, 
μιας και είναι ο μήνας ο οποίος πάντα υπάρχει

μια μεγαλύτερη έξαρση και κυρίως μετά από 
την επιστροφή από τις διακοπές μας. Μπορεί 
να φτάσουμε σε ένα επίπεδο που να έχουμε 
70.000 - 80.000 περίπου λοιμώξεις την ημέ
ρα», εκτίμησε.
«Η διαφορά με φέτος είναι ότι δεν έχει εξαφα
νιστεί ο κορωνοϊός. Έχουμε ένα μείγμα λοι
μώξεων το οποίο αφορά όλους αυτούς τους 
ιούς και θα κρατήσει ένα δίμηνο, ίσως και λίγο 
παραπάνω», δήλωσε. «Αυτή τη στιγμή έχουμε

25.000 με 30.000 νέα κρούσματα γρίπης κα
θημερινά στον ελληνικό πληθυσμό, πιθανό
τατα μέσα στον Γενάρη να φτάσουμε τα 80, 
90 και 100.000 κρούσματα. Είναι αριθμοί που 
τρομάζουν, καθότι μέσα σε αυτά τα χιλιάδες 
κρούσματα θα βρεθούν και 1.000,1.500 που 
θα χρειαστεί καθημερινά να τα φροντίσουμε 
στα νοσοκομεία», έχει τονίσει ο καθηγητής 
Πνευμονολσγίας της Ιατρικής Σχολής του Πα
νεπιστημίου Κρήτης, Νίκος Τζανάκης.
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1  Καταρρέουν τα νοσοκομεία στην Κίνα μετά το
ξέσπασμα της COVID-19

Πηγή: ONTIME Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

160.15 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Καταρρέουν 
τα νοσοκομεία 
στην Κίνα μετά 
το ξέσπασμα 
της COVID-19

ΠΑΓΚΟΣΜΙΑ ΑΝΗΣΥΧΙΑ επικρατεί 
από το νέο ξέσπασμα του κορωνοϊού 
στην Κίνα. Οι εικόνες που έρχονται από 
την ασιατική χώρα είναι σοκαριστικές, 
αφού τα κρούσματα υπολογίζονται σε 
δεκάδες εκατομμύρια ανά ημέρα ενώ 
την ίδια ώρα τα νοσοκομεία βρίσκονται 
ένα βήμα πριν την κατάρρευση. Τα νο
σοκομεία είναι γεμάτα, πολίτες βρίσκο
νται σε ράντζα, μέχρι και στο πάτωμα με 
οξυγόνο, αναμένοντας πότε θα αδειάσει 
μία θέση έτσι ώστε να λάβουν την απα
ραίτητη φροντίδα.
Τα χαμηλά επίπεδα εμβολιασμού και η 
απουσία ανοσίας της αγέλης εγείρουν 
φόβους ότι οι θάνατοι από Covid θα μπο
ρούσαν να φτάσουν σε επίπεδα που κα
τέγραφαν παλαιότερα οι ΗΠΑ και η Δυτι
κή Ευρώπη και, πιο πρόσφατα, το Χονγκ 
Κονγκ.
Τα στοιχεία που έδωσαν στη δημοσιότητα 
οι τοπικές Αρχές τις τελευταίες ημέρες 
φαίνεται να επιβεβαιώνουν ότι ο ιός εί
ναι ανεξέλεγκτος, καθώς υπάρχουν κα
θημερινές αναφορές για εκατοντάδες 
χιλιάδες μολύνσεις σε πολλές πόλεις 
και επαρχίες.
Υπάρχουν επίσης πολλά ερωτήματα γύρω 
από τον αριθμό των θανάτων που ανα
κοινώνει η Κίνα και σχετίζονται με την 
Covid, καθώς οι αξιωματούχοι υπολογί
ζουν μόνο αυτούς που πεθαίνουν από 
αναπνευστική ανεπάρκεια που συνδέ
εται άμεσα με μόλυνση από κορωνοϊό. 
Επισήμως, μόλις επτά άνθρωποι έχουν 
πεθάνει από τον ιό, από τις 7 Δεκεμβρί
ου, όταν και χαλάρωσαν τα μέτρα κατά 
της πανδημίας.
Νοσοκομείο της Σανγκάης προέβλεψε ότι 
οι μισοί από τους 25 εκατομμύρια κατοί
κους της πόλης θα μολυνθούν και κάλε- 
σε το προσωπικό να είναι έτοιμο για μια 
«τραγική μάχη» τις επόμενες εβδομάδες.
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1  Σχεδιασμός για την άμεση αναβάθμιση υπηρεσιών
του Νοσοκομείου Ρεθυμνου και Κ.Υ.

Πηγή: ΠΑΤΡΙΣ ΤΗΣ ΚΡΗΤΗΣ Σελ.: 7 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

239.94 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σχεδιασμός για την άμεση 
αναβάθμιση υπηρεσιών του 
Νοσοκομείου Ρέθυμνου και Κ.Υ.

Επίσκεψη στην 7η 
Υγειονομική Περιφέ
ρεια πραγματοποί
ησε ο βουλευτής Ρέ
θυμνου της Νέας 
Δημοκρατίας Γιάν
νης Κεφαλογιάννης, 
όπου και συναντή
θηκε με τον διοι
κητή, κ. Παπαβασι- 
λείου Νεκτάριο.

Όπως αναφέρε- 
ται στην ενημερω
τική ανακοίνωση με
ταξύ άλλων, ο κ. 
Κεφαλογιάννης επε- 

Συνάντηση epyaoias ΚεφαΛογιάννη - σήμανε ότι παρά τις
Παπαβασιλείου στην 7η ΥΠΕ αυξημένες δυσκο

λίες που αντιμετωπί
σαμε σε υγειονομικό επίπεδο την τρέχουσα κυβερνητική περίοδο, κα
ταφέραμε να εκμεταλλευτούμε το ευρωπαϊκό πλαίσιο και τα 
παρεχόμενα χρηματοδοτικά εργαλεία προκειμένου να προχωρή
σουμε για πρώτη φορά σε έναν πλήρη σχεδίασμά άμεσης αναβάθμι
σης των παρεχόμενων υγειονομικών υπηρεσιών. Ωριμάζοντας παρεμ
βάσεις που προσεγγίζουν τα 10 εκατομμύρια ευρώ, έτσι ώστε σε 
συνεργασία με τη διοίκηση και τα στελέχη της 7Ης Υγειονομικής Πε
ριφέρειας και του Γενικού Νοσοκομείου Ρεθύμνου να δημιουργηθεί 
ένα ολοκληρωμένο πλέγμα παρεμβάσεων ενίσχυσης και ανάπτυξης 
των υφισταμένων υποδομών. Από τη μεριά του ο διοικητής κ. Παπα- 
βασιλείου Νεκτάριος τόνισε πως με συστηματική δουλειά μέχρι το 
2025 στο Ρέθυμνο θα έχει υλοποιηθεί η μεγαλύτερη σε επίπεδο δη
μόσιας υγείας παρέμβαση από τη δεκαετία του 1980, την ιδία στιγμή 
που θα έχουν προχωρήσει όλες οι απαραίτητες ενέργειες ωρίμανσης 
για ένα νέο νοσοκομείο. Στη συνέχεια, στο πλαίσιο της σύσκεψης 
πραγματοποιήθηκε επικοινωνία με τον υπουργό Υγείας κ. Θάνο 
Πλεύρη αναφορικά με την πορεία ένταξής των προτεραιοτήτων σε 
επίπεδο Ρεθύμνου σε σχέση με το Ταμείο Ανάκαμψης. Ο αρμόδιος 
υπουργός ενημέρωσε σχετικά με την ολοκλήρωση των διαδικασιών 
έγκρισηςτου σχεδιασμού για την αναβάθμιση των ΤΕΠ σε 80 από τα 
107 νοσοκομεία της χώρας και των 168 από τα 312 Κέντρα Υγείαςτου 
ΕΣΥ συνολικού προϋπολογισμού 700 εκατομμύριων ευρώ. Σύμφωνά 
με την ενημέρωση το Ρέθυμνο θα αναβαθμίσει κτηριακά και εξοπλι- 
στικά το σύνολο των Κέντρων Υγείας της Περιφερειακής Ενότητας ( 
Κ.Υ Περάματος, Σπηλίου, Αγίας Φωτεινής, Ανωγείων) και παράλληλα 
θα αναβαθμιστεί πλήρωςτοΤΕΠ του Γενικού Νοσοκομείου Ρεθύμνου. 
Οι σχετικοί διαγωνισμοί θα ολοκληρωθούν εντός του 2023 έτσι ώστε 
μέχρι το τέλοςτου 2025 να έχουν ολοκληρωθεί και οι σχετικές παρεμ
βάσεις. Με βάση τα παραπάνω διασφαλίζεται η ένταξη του συνόλου 
της στόχευσης για το Ρέθυμνο σε επιλέξιμα έργα με βάση τις προτε
ραιότητες του Ταμείου Ανάκαμψης». Αμέσως μετά ο κ. Κεφαλογιάν- 
νης κατέθεσε εκ νέου την πρόταση που έχει υποβάλει στην ηγεσία του 
υπουργείου Υγείας και ζήτησε από τον κ. Παπαβασιλείου να επιτα
χυνθούν οι συνομιλίες της 7Ης Υγειονομικής Περιφέρειας σε σχέση 
με το νέο νοσοκομείο Ρεθύμνου και τον εθνικό χάρτη υγείας.
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1  Τα Τ.Ε.Π. στο "κόκκινο”
Πηγή: ΧΑΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

601.75 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΧΑΝΙΩΝ

Τα Τ.Ε.Π. στο "κόκκινο”
I Υποδέχθηκαν 
ί 283 περιστατικά 
■ μέσα σε μια μέρα!

Ξεπέρασε κάθε ρεκόρ ο αριθμός 
περιστατικών στο Τμήμα Επει
γόντων Περιστατικών (ΤΕΠ) ενη
λίκων τον Νοσοκομείου Χανίων 
τη δεύτερη ημέρα της αργίας 
των Χριστουγέννων.

Σ
υγκεκριμένα, σας 26 Δεκεμβρίου ίο 
ΤΕΠ ενηλίκων δέχτηκε 283 περι
στατικά (ιώσεις, τροχαία, κατανά
λωση αλκοόλ, κ.α.).

Την ίδια μέρα, το Παιδιατρικό ΤΕΠ δέ
χτηκε περισσότερα από 80 περιστατικά!

Τα παραπάνω ανέφερε χθες στους δη
μοσιογράφους ο διοικητής του νοσοκο
μείου, Γιώργος Μπέας, στο περιθώριο τπς 
επίσκεψης του δημάρχου Χανίων, Πανα
γιώτη Σημανδηράκη ο οποίος επισκέ- 
φτηκε με μέλη της δημοτικής αρχής την 
παιδιατρική κλινική για να μοιράσει 
δώρα στα παιδιά.

Σε δηλώσεις του και απαντώντας σε σχε
τική ερώτηση, ο κ. Μπέας ανέφερε ότι 
«υπάρχει μία αυξημένη κινητικότητα 
τόσο στο Παιδιατρικό ΤΕΠ όσο και, κυ
ρίως, στο Τμήμα Επειγόντων Περιστατι
κών των ενηλίκων. Ιδιαίτερα τις μέρες των 
αργιών, από την παραμονή των Χριστου
γέννων μέχρι και τη δεύτερη μέρα, κατα
γράψαμε απανωτά ρεκόρ. Στις 26 Δεκεμ
βρίου το ΤΕΠ ενηλίκων έσπασε ρεκόρ 
όλων των εποχών και δέχτηκε πάνω από 
280 ασθενείς στο 24ωρο. Το ίδιο και στο 
παιδιατρικό ΤΕΠ που ξεπεράσαμε τις 80 
επισκέψεις. Αυτή τη στιγμή έχουμε 2 
παιδάκια με covid στο παιδιατρικό covid 
και σχεδόν γεμάτη την παιδιατρική κλι

νική. Δεν είναι όλα τα παιδιά για εισα
γωγή, απλά το θέμα είναι ότι η μόνη δομή 
υγείας που λειτουργούσε όλες αυτές τις μέ
ρες ήταν το δημόσιο νοσοκομείο και, όπως 
καταλαβαίνετε, δέχτηκε και όλη αυτή τη 
μεγάλη πίεση».

Στο σημείο αυτό ο κ. Μπέας εξέφρασε ευ
χαριστίες «και ως διοικητής αλλά και ως 
διοίκηση με τον αναπληρωτή Μανώλη 
Μηολώτη, όλους τους εργαζόμενους που 
δίνουν καθημερινά τον εαυτό τους, την 
ψυχή τους, για να στηρίξουν τη δημόσια 
υγεία».

ΔΩΡΑ ΣΕ ΠΑΙΔΙΑ
Στο μεταξύ, ο δήμαρχος Χανίων μαζί με 

μέλη της δημοτικής αρχής, αντάλλαξαν ευ

χές και παρέδωσαν δώρα στους μικρούς 
ασθενείς της Παιδιατρικής Κλινικής.

Ο κ. Μπέας δήλωσε ότι «ο δήμαρχος των 
Χανίων, εκπροσωπώντας το δημοτικό 
συμβούλιο και εκφράζοντας τη μεγάλη ευ
αισθησία, την αγάπη και την εκτίμηση στο 
Γενικό Νοσοκομείο Χανίων, στους εργα
ζόμενους και, κυρίως, στα παιδιά που νο
σηλεύονται αυτές τις μέρες, έφερε τα 
χριστουγεννιάτικα δώρα. Θα θέλαμε ως δι
οίκηση του Γενικού Νοσοκομείου Χανίων 
να τον ευχαριστήσουμε από καρδιάς. Να 
ευχηθούμε χρόνια πολλά, χρόνια καλά, με 
υγεία σε όλο τον κόσμο. Το Γενικό Νοσο
κομείο Χανίων είναι ο βασικός πυλώνας 
της δημόσιας υγείας στη Δυτική Κρήτη και 
είναι εδώ για όλους τους πολίτες».

Από τη μεριά του ο κ. Σημανδηράκης δή
λωσε ότι «τις γιορτινές αυτές ημέρες βρι
σκόμαστε στο Νοσοκομείο Χανίων για να 
ευχηθούμε στα παιδιά της Παιδιατρι
κής, να τους δώσουμε ένα χαμόγελο και 
μία νότα αισιοδοξίας. Είμαστε όμως εδώ, 
επίσης, για να ευχαριστήσουμε δημόσια 
όλο το προσωπικό του νοσοκομείου μας 
και τη διοίκηση για τη σπουδαία δουλειά 
και το έργο που προσφέρουν και προσέ- 
φεραν όλα τα προηγούμενα χρόνια σε δύ
σκολες συνθήκες, να δηλώσουμε ότι η κοι
νωνία των Χανίων βρίσκεται δίπλα τους 
και να μπορέσουμε με αισιοδοξία και με 
γιορτινή ατμόσφαιρα να περάσουμε στο
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1  ΣΕ ΟΡΙΑΚΗ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ
ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ Covid-19 και ιώσεις γέμισαν τις κλινικές

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ
ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ

Σελ.: 4 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

552.16 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΕ ΟΡΙΑΚΗ ΚΑΤΑΣΤΑΣΗ ΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΚΑΛΑΜΑΤΑΣ

Covid-19 και ιώσεις 
γέμισαν τις κλινικές

Πάνω από ία όριά τους βρί
σκονται οι παθολογικές κλινι
κές στο Νοσοκομείο Καλαμά
τας, καθώς η πληρότητα σε 
ασθενείς από βαριές ιώσεις εί
ναι πάνω από το 100%, ενώ 
πολύ μεγάλη είναι και η προ
σέλευση ηλικιωμένων κυρίως 
ανθρώπων στα Επείγοντα.

Ρεπορχάζ
Γιάννης Σινάπης

Αυχό ιόνισε στην “Ε” η διοι- 
κήχρια Ελένη Αλειφέρη, η οποία 
ενημέρωσε για ιην σχελέχωση 
με νέους γιαχρούς, επεσήμανε, 
ωσχόσο, χο ζίχημα χης έλλειψης 
παθολόγων και σημείωσε μία 
ακόμα σημαντική ενίσχυση εξο
πλισμού από χην καπνοβιομη
χανία Καρέλια και χην υποβολή 
δύο ενδιαφερουσών προχάσεων 
σχο Ταμείο Ανάκαμψης.

Αναλυχικά, η Ελ. Αλειφέρη 
ανέφερε πως “σχο νοσοκομείο 
καχαγράφεχαι αυχό που ζείχε 
σχην κοινωνία σε πιο βαριά μορ
φή, γιαχί προφανώς σχο νοσο
κομείο καχαλήγουν οι άνθρωποι 
που έχουν χις ιώσεις αυχές βα- 
ρύχερες" και παραχήρησε: 
“Εχουμε αυξημένη κίνηση, όλες 
οι κλινικές μας οι παθολογικές 
είναι άνω χου ορίου χους, σε 
πληρόχηχα πάνω από χο 100% 
και η Covid έχει 20 ασθενείς. 
Και υπάρχει πολύ μεγάλη προ
σέλευση σχα Επείγονχα από αν
θρώπους μεγάλης ηλικίας κυ
ρίως, που έχουν και ειδικά προ- 
βλήμαχα και λοιμώξεις”.

Για χην ενίσχυση με προσω
πικό, ενημέρωσε όχι “είμασχε 
καλύχερα από πλευράς ενίσχυ
σης και σχελέχωσης χου προ
σωπικού, ιδιαίχερα χου ιαχρικού. 
Αναμένουμε ακόμα χην ενίσχυση 
χου νοσοκομείου, γιαχί έχουν 
ολοκληρωθεί οι διαδικασίες για 
μερικές ακόμα προκηρύξεις, με- 
χαξύ χων οποίων νευρολόγος, 
ογκολόγος, ακχινοδιαγνώσχης 
και μαιευχήρας, που θα έρθουν

χις επόμενες ημέρες και δύο 
ακόμα χοποθεχήσεις γενικών 
γιαχρών σχα Επείγονχα”.

Παραδέχθηκε, ωσχόσο, όχι 
“πάνχοχε χο θέμα χων παθολό
γων είναι ένα θέμα που χρει- 
άζεχαι ενίσχυση” και πρόσθεσε: 
“Αυχή χη σχιγμή μπορεί χο νο
σοκομείο και ανχαπεξέρχεχαι, 
όμως, βλέπουμε πολύ μεγάλη 
πίεση σχα παθολογικά περισχα- 
χικά”.

ΣΗΜΑΝΤΙΚΗ ΔΩΡΕΑ 
ΑΠΟ ΚΑΡΕΛΙΑ

Η διοικήχρια μας πληροφό
ρησε όχι ολοκλήρωσαν χπν πα
ραλαβή κι ένχαξη σχον εξοπλι
σμό χου νοσοκομείου πολύ ση- 
μανχικού εξοπλισμού, δωρεά

για χο 2022 χης καπνοβιομη
χανίας Καρέλια.

Ευχαρίσχησε για “μια ακόμα 
φορά χο Δ.Σ., χον πρόεδρο και 
χον διευθύνονχα σύμβουλο, γιαχί 
η καπνοβιομηχανία Καρέλια είναι 
από χους βασικούς, σχαθερούς 
σχυλοβάχες χου νοσοκομείου. 
Κάθε χρόνο υπάρχει σπμανχική 
ενίσχυση χου εξοπλισμού και 
άλλων αναγκών μας, ακόμα και 
σε έργα. Αυχό μας δίνει χπ δυ- 
ναχόχηχα να παρέχουμε πιο υψη
λού επιπέδου υπηρεσίες σχους 
πολίχες".

Συνεχίζονχας, εσχίασε σε δύο 
χμήμαχα χου εξοπλισμού, “ένα 
για χο Παθολογοαναχομικό μας, 
χις βιοψίες μας δηλαδή, ένα αυ- 
χόμαχο μηχάνημα που θα δίνει

χη δυναχόχηχα χωρίς ανθρώπινη 
παρέμβαση να γίνονχαι χαχύχερα 
και με μεγαλύχερη αξιοπισχία. 
Και η χράπεζα ανάνηψης νεο
γνών, που είναι πιο σύγχρονη 
απ’ αυχό που διέθεχε χο νοσο
κομείο, ώσχε με ασφάλεια να 
μπν ανχιμεχωπίσουν ποχέ κανένα 
πρόβλημα αμέσως μεχά χον χο- 
κεχό".

Ανέφερε πως “χο νοσοκομείο 
συνεχίζει χην προσπάθειά χου, 
εξελίσσονχαι χα έργα χων Επει- 
γόνχων και χου ορόφου κι έχου
με καχαθέσει καινούργια πρό- 
χαση για χο Ταμείο Ανάκαμψης" 
και πρόσθεσε:

“Γενικόχερα χο νοσοκομείο 
έχει ενισχυθεί σχον εξοπλισμό 
χου και με δικούς χου πόρους. 
Εχουμε πάρει μηχανήμαχα ανί
χνευσης χων φλεβών, ώσχε να 
είναι πιο γρήγορη και καθόλου 
επώδυνη για χους ασθενείς η 
ανίχνευση χων φλεβών. Και 
πολύ σημανχικό μηχάνημα για 
χους νευρολόγους, ηλεκχρο- 
μυογράφο. Ηχαν μια χρονιά που 
έχουμε κάνει σημανχικές επεν
δύσεις όσον αφορά χον ηλε- 
κχρονικό εξοπλισμό χου νοσο
κομείου, ανανέωση όλων χων 
υπολογισχών. Μια χρονιά που 
μας δόθηκε η δυναχόχηχα να 
κάνουμε πολύ καίριες παρεμ
βάσεις σε αυχούς χους χομείς, 
όπως και χην εγκαχάσχαση λο
γισμικού διαχείρισης ασθενών 
σχα Επείγονχα, που επειδή υπάρ
χει αυχό χο διάσχημα δεν έχει 
λειχουργήσει. Ευελπισχούμε όχι 
μεχά χις 15 Ιανουάριου θα έχει 
εγκαχασχαθεί και θα λειχουργήσει 
πλήρως".

ΟΙ ΠΡΟΤΑΣΕΙΣ ΣΤΟ ΤΑΜΕΙΟ ΑΝΑΚΑΜΨΗΣ

Γ ια χις προχάσεις που υποβλήθηκαν σχο Ταμείο Ανάκαμψης 
η κ. Αλειφέρη διευκρίνισε:

“Η πρόχαση αφορά χριόροφπ προσθήκη που περιλαμβάνει 
υπόγειο - θα δούμε αν θα γίνει χο Τμήμα Ακχινοθεραπείας, 
γιαχί αυχό είναι ένα πολυσύνθεχο έργο κι εξαρχάχαι από χην 
πολιχική χου υπουργείου-. Ισόγειο σχο οποίο θα εγκαχασχαθούν 
οι μονάδες One Day, δηλαδή που είναι για μιας ημέρας χημει
οθεραπείες και σχον πρώχο όροφο θα εγκαχασχαθούν όλες οι 
διοικηχικές υπηρεσίες χου νοσοκομείου, προκειμένου να απε
λευθερωθούν όλοι αυχοί οι χώροι και να αποδοθούν σχα 
Τακχικά Εξωχερικά Ιαχρεία, σχα Επείγονχα και σχο Τμήμα σχους 
ακχινολόγους. Γενικόχερα οι άνθρωποι που συναλλάσσονχαι 
με χις διοικηχικές υπηρεσίες να μην περνούν μέσα από χην 
κύρια νοσηλευχική μονάδα.

Και μία ακόμα πρόχαση και για χην αναβάθμιση χων χει
ρουργείων. θα γίνει πλήρης αποξήλωση χων υπαρχόνχων κι 
ενκαχάσχαση σύγχρονων χειρουργείων με όλες χις προδιαγραφές 
προσχασίας από λοιμώξεις. Αναμένουμε χην αξιολόγηση από 
χο Ταμείο Ανάκαμψης".
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1  Λουκέτο σε δύο φαρμακαποθήκες
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ

ΜΕΣΣΗΝΙΑΣ
Σελ.: 22 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

52.89 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Λουκέιο σε δύο 
φαρμακαποθήκες
Στην αναστολή λειτουργίας 

δύο φαρμακαποθηκών αναφέ- 
ρεται σε ανάρτηση ίου στο λο
γαριασμό ίου στο twitter ο 
υπουργός Υγείας Θ.Πλεύρης με 
αφορμή τις ελλείψεις φαρμάκων 
και τα μέτρα που λαμβάνει το 
υπ. Υγείας για να τις αντιμετωπίσει. 
Συγκεκριμένα αναφέρει: «Εξαιτίας 
της παγκόσμιας έλλειψης φαρ
μάκων λόγω μεγάλης ζήτησης 
και μειωμένης παραγωγής κα
νένας δε θα παίζει με τη δημόσια 
υγεία. Οι εντολές σαφείς: ανα
στολή λειτουργίας σε όποιον δεν 
συνεργάζεται, όπως σε 2 φαρ
μακαποθήκες. Ο έλεγχος αφορά 
όλους, φάρμακευτικές εταιρίες, 

^ φαρμακαποθήκες, φαρμακεία». 
? ΑΠΕ
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1  Γρίπη και κορονοϊός γέμισαν χριστουγεννιάτικα τις
παιδιατρικές κλινικές της Θεσσαλονίκης

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 24-25 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

372.75 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

a ΣΗΜΑΝΤΙΚΗ ΑΥΞΗΣΗ ΕΙΣΑΓΩΓΩΝ ΚΑΤΑΓΡΑΦΟΥΝ ΟΛΑ ΤΑ. ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ Μ

Γρίπη και κορονοϊόβ γέμισαν χριστουγεννιάτικα ns παιδιατρικά κλινικέβ
ΔΥΣΚΟΛΕΣ γιορτές περνούν πολλές ελληνικές οικογέ
νειες στη βόρεια Ελλάδα, εξαπίας της έξαρσης της γρίπης 
και του κοκτέιλ των εποχικών ιώσεων, που οδηγούν δε
κάδες παιδιά στα νοσοκομεία της Θεσσαλονίκης, με επί
μονο πυρετό ή βήχα, απόρροια -σε πολλές περιπτώσεις- 
σοβαρών μικροβιακών επιπλοκών. Η Θεσσαλονίκη δεν 
διαθέτει παιδιατρικά νοσοκομεία όπως η Αθήνα, ωστό
σο εκατοντάδες παιδιά μέσα σπς γιορτές πέρασαν από 
τα παιδιατρικά Επείγοντα και πς παιδιατρικές κλινικές.Τα 
παιδιά παρουσίαζαν κυρίως γρίπη και επιπλοκές μικροβι- 
ακών ιώσεων, όπως βρογχιολίηδα και πνευμονία. Κάποια

νοσηλεύτηκαν και με κορονοϊό. Ετσι σημειώθηκε σημα
ντική αύξηση σπς εισαγωγές, αν και δεν αναπτύχθηκαν 
ράντσα, όπως στα νοσοκομεία πις Αθήνας. Αναλυηκά: 
ΑΧΕΠΑ: Στην παιδιατρική κλινική 32 κλινών νοσηλεύ
ονται περίπου 30 παιδιά με βρογχιολίτιδα, πνευμονία, 
γρίπη, κορονοϊό.

«Παπαγεωργΐου»: Διαθέτει μία παιδιατρική κλινική 35 
κλινών. Σπς εφημερίες προσέρχονται περί τα 110 παιδιά, 
κυρίως με ιώσεις (βρογχιολίηδα, πνευμονία, γρίπη, κο- 
ρονοϊό) και εισάγονται περί τα 20 παιδάκια με σοβαρότε
ρα συμπτώματα. Τα νοσηλευόμενα παιδιά είναι 30 με 35

Στο Ιττποκρά- 
τειο Θεσσαλονί
κης σε κάθε εφη
μερία προσέρχο
νται περίπου 120 
παιδιά για εξέ
ταση και εισάγο- 
νται περίπου 20.
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1  Γρίπη και κορονοϊός γέμισαν χριστουγεννιάτικα τις παιδιατρικές
κλινικές της Θεσσαλονίκης

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 24-25 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-12-2022

ms Θεσσαλονίκη
και δεν υπάρχουν ράντσα. Ιπποκράτειο Θεσσαλονίκης: 
Διαθέτει δύο παιδιατρικές κλινικές των 32 κλινών η κα- 
θεμία. Προσέρχονται σπς εφημερίες περί τα 120 παιδιά 
κυρίως από ιώσεις. Πριν από την έξαρση προσέρχονταν 
80 παιδιά. Εισάγονται περί τα 20 παιδιά. Τα περισσότερα 
με πς εν λόγω ιώσεις.

«Γεννηματάς» Θεσσαλονίκης: Υπάρχει μία παιδιατρι
κή κλινική 34 κλινών. Προσέρχονται σπς εφημερίες πε
ρί τα 90 παιδιά κυρίως με βρογχιολίπδα, κορονοϊό, πνευ
μονία, γρίπη. Εισάγονται περί τα 10 και νοσηλεύονται λι
γότερο από 30 παιδιά.

«Ταλαιπωρία υφίστανται τα παιδάκια στα παιδιατρικά 
νοσοκομεία χωρίς λόγο. Η πρωτοβάθμια περίθαλψη λει
τουργεί με ωράριο τραπεζών. Εάν οι πρωτοβάθμιες μονά
δες διέθεταν παιδιάτρους, η ταλαιπωρία των παιδιών θα 
ήταν πολύ μικρότερη. Αναδεικνύονται, επίσης, η έλλειψη 
ιατρών και νοσηλευτών στα παιδιατρικά νοσοκομεία και 
η αναγκαιότητα ενίσχυσής τους. Εάν υπήρχαν περισσό
τεροι γιατροί και νοσηλευτές, θα λειτουργούσαν περισσό
τερα ιατρεία στα επείγοντα των εφημερευόντων και η τα
λαιπωρία των παιδιών θα ήταν μικρότερη» τόνισε ο πρό
εδρος της ΠΟΕΔΗΝ Μιχάλης Γιαννάκος.
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1  Χαμός στα επείγοντα των νοσοκομείων
Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
29-12-2022

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

407.03 cm² Κυκλοφορία: 2510

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ, ΠΟΕΔΗΝ

Κάθε μέρα 30.000 κρούσματα γρίπηε

Χαμός στα επείγοντα των νοσοκομείων
ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ για μεγάλη έξαρση ίων ιώσεων και χιλιά- 
δεε κρούσματα γρίπηε ημερησίωε χτυπούν οι ειδικοί. Η 
δύσκολη ηερίοδοε έρχεται μετά τιε γιορτέε, λόγω των 
κοινωνικών συναναστροφών και του συνωστισμού που 
οδηγεί σε διασπορά των ιών που προσβάλλουν το ανα
πνευστικό, ενώ ο Ιανουάριοε και ο Φεβρουάριοε είναι 
οι μήνεε στουε οποίουε η εποχική γρίπη φτάνει στην κο
ρύφωσή τηε.Ήδη, η μεταδοτικότητα είναι υψηλή και 
αυτό οφείλεται σε δύο λόγουε. Κατά πρώτον, είναι ο 
πρώτοε χειμώναε χωρίε υποχρεωτική χρήση μάσκαε 
και χωρίε τα μέτρα για την πανδημία που περιόρισαν 
ταυτόχρονα τιε αναπνευστικέε λοιμώξειε. Παράλλη
λα, λόγω τηε ηανδημίαε του κορονοϊού και τηε απο- 
στασιοποίησηε, το ανοσοποιητικό σύστημα έχασε τιε 
άμυνέε του κατά των κοινών ιών που εμφανίζονταν 
τον χειμώνα, με προεξάρχουσατην εποχική γρίπη.

Όλα αυτά, την ώρα που ο κορονοϊόε, αν και εμφα
νίζει πτωτική πορεία όπωε καταγράφουν οι επιδημιο- 
λογικέε εκθέσειε του ΕΟΔΥ, είναι ακόμα εδώ και προ- 
καλεί υψηλό αριθμό επαναμολύνσεων.

XjAigSgs κρούσματα κάθε μέρα
Ο καθηγητήε Πνευμονολογίαε τηε Ιατρικήε Σχο- 

λήε του ΕΚΠΑ, Στέλιοε Λουκίδηε, μιλώνταε στην ΕΡΤ, 
ανέφερε χαρακτηριστικά ότι «ο Ιανουάριοε θα είναι 
και ο πιο δύσκολοε μήναε, όπωε ήταν και στιε παλαι- 
ότερεε εποχέε, μια και είναι ο μήναε στον οποίο πάντα 
υπάρχει μεγαλύτερη έξαρση και κυρίωε μετά την επι
στροφή από τιε διακοπέε μαε», εκτιμώνταε πωε «μπο
ρεί να φτάσουμε σε ένα επίπεδο να έχουμε περίπου
70.000 - 80.000 λοιμώξειε την ημέρα».

«Η διαφορά με φέτοε είναι ότι δεν έχει εξαφανι
στεί ο κορονοϊόε.Έχουμε ένα μείγμα λοιμώξεων το 
οποίο αφορά όλουε αυτούε τουε ιούε και θα κρατήσει 
ένα δίμηνο, ίσωε και λίγο περισσότερο», δήλωσε ο κ. 
Λουκίδηε. «Αυτήντη στιγμή έχουμε 25.000 με
30.000 νέα κρούσματα γρίπηε καθημερινά στον ελ
ληνικό πληθυσμό, πιθανότατα μέσα στον Γενάρη να

φτάσουμε τα 80,90 και 100.000 κρούσματα. Είναι 
αριθμοί που τρομάζουν, καθότι μέσα σε αυτά τα χιλιά- 
δεε κρούσματα θα βρεθούν και 1.000,1.500 ασθε- 
νείε που θα χρειαστεί καθημερινά να τουε φροντίσου
με στα νοσοκομεία. Επομένωε, πρέπει να προετοιμα
στούμε και όσοι δεν έχουν κάνει το εμβόλιο να το κά
νουν, ώστε να περάσουμε τη νόσο ελαφρύτερα, ατο
μικά και συλλογικά. Να μπορέσουμε να αντιμετωπί
σουμε υγειονομικά το τσουνάμι αυτό τηε γρίπηε που 
αναμένεται», υπογραμμίζει χαρακτηριστικά ο καθη
γητήε Πνευμονολογίαε τηε Ιατρικήε Σχολήε του Πα
νεπιστημίου Κρήτηε, ΝίκοεΤζανάκηε.

Ο καθηγητήε Πνευμονολογίαε και Εντατικήε θε- 
ραπείαετου ΕΚΠΑ, θεόδωροε Βασιλακόπουλοε, ση
μείωνε από την πλευρά του στον ΣΚΑΙ πωε «είναι ανα
μενόμενο οι ιοί να βρίσκουν ευάλωτο τον πληθυσμό 
και να επιτίθενται, δεδομένηε τηε μη απόκτησηε ανο- 
σίαε τα τρία προηγούμενα χρόνια σε ιούε και γρίπη 
λόγω των μέτρων προστασίαε και τηε χρήσηε μα
σκών».

Αναμονή πάνω από πέντε ώρεε στο 
Παίδων__________________________
Τόσο τα παιδιατρικά νοσοκομεία όσο και οι πνευμονο- 
λογικέε πτέρυγεε καταγράφουν αυξανόμενο αριθμό 
νοσηλειών.Άλλωστε, βρέφη και μικρά παιδιά, όπωε και 
οι ηλικιωμένοι, είναι από τιε ομάδεε που είναι περισσό
τερο ευάλωτεε στιε λοιμώξειε του αναπνευστικού.

Το Παίδων «Αγία Σοφία» εφημέρευε τα Χρι
στούγεννα και τη δεύτερη μέρα των Χριστου
γέννων, με την αναμονή να ξεπερνά τιε πέντε 
ώρεε. Περίπου 700 παιδιά προσήλθαν τόσο την 
ημέρα των Χριστουγέννων όσο και την επόμενη, 
σύμφωνα με την ΠΟΕΔΗΝ. Τη Δευτέρα εφημέ
ρευε επίσηε το Παίδων Πεντέληε, όπου προ
σήλθαν άλλα 400 παιδιά, ενώ υπήρχαν παιδιά 
που δεν πρόλαβαν να εξετασθούν και μεταφέρ- 
θηκαν στο διπλανό παιδιατρικό νοσοκομείο

«Αγλαΐα Κυριάκού», το οποίο ξεκίνησε την εφη
μερία του προκειμένου να εξετασθούν.

Από τα 700 παιδιά, που προσέρχονται σχε
δόν καθημερινά στα επείγοντα κυρίωε με ιώ- 
σειε, εισάγονται περίπου τα 60 για νοσηλεία.

Τα περιστατικά γριπώδουε συνδρομήε βρί
σκονται σε ανοδική τροχιά με την αύξηση να 
αφορά κυρίωε στιε ηλικίεε 5-14 ετών, όπωε δεί
χνουν τα στοιχεία του ΕΟΔΥ.

Οι επιστήμονεε προειδοποιούν ότι οι ανα
πνευστικέε λοιμώξειε μπορεί να προκαλέσουν 
σοβαρή νόσο σε ανοσοκατασταλμένα άτομα, σε 
άτομα μεγάληε ηλικίαε ή σε άτομα που πάσχουν 
από σοβαρά χρόνια νοσήματα.

Για τον λόγο αυτόν συμβουλεύουν να προ
στατευτούν κυρίωε οι ευάλωτεε ομάδεε και να 
προχωρήσουν γρήγορα στον εμβολιασμό για τη 
γρίπη, πριν κορυφωθεί η έξαρση στουε επόμε- 
νουε δύο μήνεε. Σύμφωνα εξάλλου με τον ΕΟ- 
ΔΥ, από μελέτεε που έχουν γίνει, έχει διαπιστω
θεί ότι το 70-90% των ατόμων που εμβολιάζον
ται προστατεύεται από τη νόσο. Στουε ηλικιωμέ- 
νουε και σε όσουε πάσχουν από σοβαρά χρόνια 
νοσήματα, το εμβόλιο συχνά είναι λιγότερο απο
τελεσματικό, αλλά ακόμα και σε αυτέε τιε περι- 
πτώσειε μειώνει τιε εισαγωγέε στα νοσοκομεία 
και τουε θανάτουε από επιπλοκέε.
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